
                                                     
                                    PROTOKÓŁ  NR XVIII/20

z obrad  XVIII nadzwyczajnej sesji  Rady Gminy Grajewo odbytej w dniu 10
czerwca  2020  roku  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  w  Grajewie  ul.
Komunalna 6. 

Na  sesji  przewodniczył  pan  Jan  Dąbrowski  -  Przewodniczący  Rady
Gminy Grajewo.
Obecnych na sesji – 13 radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 8oo

Sesję zakończono o godzinie 9oo.

Protokołowała:  Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Radni gminy obecni na sesji:

  1. Danowska Ewa
  2. Dąbrowski Jan
  3. Gleba Stanisław
  4. Jankowska Anna Hanna
  5. Maciorowski Robert
  6. Motus Marek
  7. Organek Henryk
  8. Perkowski Wiesław
  9. Szumska Elżbieta
10. Wudarczyk Beata Ewa
11. Wysocki Sławomir Andrzej
12. Zwolińska Beata
13. Żabińska Aneta

Radni gminy nieobecni na sesji:

1. Olszewska Ewa
2. Wiśniewski Karol

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy
2. Zorczykowska Monika – Skarbnik gminy
3. Szakiel Agnieszka – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego



Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  udzielenia Powiatowi 
    Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie działalności    
    Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie.           
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  udzielenia Powiatowi 
    Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie realizacji projektu 
    „Poprawa sytuacji epidemiologicznej w związku z zagrożeniem 
    spowodowanym przez koronawirus SARS-CoV-2 na terenie województwa 
    podlaskiego”.         
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
    Prognozy Finansowej Gminy Grajewo na lata 2020-2033.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok.
7. Wolne wnioski.
8. Zamknięcie obrad.
                                                                                   
                                                                                   
Ad . 1 .

Otwarcia sesji dokonał pan  Jan Dąbrowski  - Przewodniczący Rady Gminy.   
Powitał radnych, pana Wójta, panią Skarbnik oraz pracowników Urzędu Gminy
biorących udział w dzisiejszych obradach.
Następnie, na podstawie listy obecności, Przewodniczący Rady stwierdził, że w
sesji  udział  bierze  13  radnych,  co  stanowi  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.
Następnie złożył gratulacje panu Wójtowi za przyznany przez Prezydenta RP
Brązowy Krzyż Zasługi. 

Pan  Wójt  podziękował  informując  jednocześnie,  że  to  odznaczenie
państwowe przyznane zostało za zasługi w działalności na rzecz społeczności
lokalnej  i  przyznane  zostało  na  wniosek  Związku  Gmin  Wiejskich
Województwa Podlaskiego z okazji 30-lecia samorządu terytorialnego w Polsce.
Pan Wójt podkreślił, że wyróżnienie to jest także zasługą pracowników Urzędu
Gminy, radnych, sołtysów wsi oraz wielu mieszkańców naszej gminy.
Odznaczenia wręczył pan Wojewoda w imieniu Prezydenta RP. 
  W  dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  poinformował,  że
dzisiejsza  sesja  jest  sesją  nadzwyczajną,  zwołana  na  telefon  i  bez  udziału
sołtysów wsi.           

2



Na dzisiejszej  sesji  jest  obecna pani Szakiel  Agnieszka,  która  w najbliższym
czasie będzie pracowała w Biurze Rady.

Ad . 2 .

Przewodniczący  Rady  odczytał  porządek  obrad  dzisiejszej  sesji,  po  czym
zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  radni  zgłaszają  wnioski  o  uzupełnienie  bądź
zmianę porządku obrad ?
W  związku  z  tym,  że  nie  zgłoszono  żadnych  uwag  Przewodniczący  Rady
stwierdził,  że  dzisiejsza  sesja  przebiegać  będzie  według  porządku,  który
Państwo otrzymali. 

Ad . 3 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Skarbnik gminy, która poinformowała
zebranych, że ze względu na zmianę od 01.06.b.r. ilości uczestników z 12 do 10
osób zamieszkałych na terenie  naszej  gminy a uczęszczających na Warsztaty
Terapii Zajęciowej w Grajewie, zachodzi konieczność zmniejszenia wysokości
wsparcia  finansowego  z  budżetu  gminy  Grajewo  na  rok  2020  do  kwoty
12.337,00 złotych.  

W otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu nie zabrano.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad
projektem uchwały.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 13 radnych
Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  107/XVIII/20  zmieniającą
uchwałę w sprawie  udzielenia Powiatowi Grajewskiemu pomocy finansowej na
dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie.           
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 4 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która  omówiła  projekt
uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie  udzielenia Powiatowi Grajewskiemu
pomocy  finansowej  na  dofinansowanie  realizacji  projektu  „Poprawa  sytuacji
epidemiologicznej  w  związku  z  zagrożeniem  spowodowanym  przez
koronawirus SARS-CoV-2 na terenie województwa podlaskiego”.         
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W uzupełnieniu   pan Wójt  poinformował,  że  na ostatniej  sesji  podjęta
została uchwała o udzieleniu Powiatowi Grajewskiemu pomocy finansowej jako
dofinansowanie kosztów dokumentacji projektowej na realizację tego projektu,
jednak zaszła  konieczność  zmiany  zapisu  na  „dofinansowanie kosztów robót
budowlanych”.

W  związku  z  tym,  że  do  przedstawionych  informacji  nie  zgłoszono
żadnych  uwag  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 13 radnych
Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  108/XVIII/20  zmieniającą
uchwałę w sprawie  udzielenia Powiatowi Grajewskiemu pomocy finansowej na
dofinansowanie  realizacji  projektu  „Poprawa  sytuacji  epidemiologicznej  w
związku  z  zagrożeniem spowodowanym przez  koronawirus  SARS-CoV-2  na
terenie województwa podlaskiego”.         
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 5 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi,  który  poinformował
zebranych, że gmina nasza złożyła do Urzędu Marszałkowskiego trzy wnioski
na  inwestycje  drogowe  tj.  Brzozowo,  Kurejwa-Kurki  i
Szymany-Szymany-Kolonie.
Wnioski  zostały  zatwierdzone.  W związku  z  powyższym   gmina  pozyskała
dofinansowanie  w  wysokości  50%.  Ceny  po  przeprowadzonych  przetargach
wyszły  korzystne.  Zostali  wyłonieni  wykonawcy  -  na  chwilę  obecną  nie  są
jeszcze podpisane umowy.
W  ostatnim  czasie  jedna  z  firm,  która  miała  wykonywać  drogę
Szymany-Szymany- Kolonie jako wykonawca wycofał się z podpisania umowy.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu pani
Skarbnik,  która  poinformowała  zebranych,  że  w  projekcie  uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy  Grajewo  na  lata  2020-2033  zaktualizowano  wartości  do  wysokości
wynikających z uchwały budżetowej po zmianach na dzień 10 czerwca 2020
roku.

 W dalszej  części swojej wypowiedzi  pani Skarbnik poinformowała, że m.in.
zwiększono  planowane  dochody  majątkowe  z  tytułu  planowanego  do
pozyskania dofinansowania na realizację przyjętych przedsięwzięć, zwiększono
plan  wydatków  majątkowych  o  planowane  do  realizacji  przedsięwzięcia  w
związku ze  zmianą wartości  przedsięwzięcia.  Założono też wzrost  dochodów
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bieżących  z  tytułu  podatku  od  nieruchomości  w  roku  2022  z  tytułu  nowo
budowanej sieci gazowej na terenie naszej gminy.
Zmieniono  także  wartość  przedsięwzięcia  –  przebudowa  drogi  gminnej
Szymany-Szymany-Kolonie,  której  realizacja  przewidziana  jest  na  lata
2020-2022.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono żadnych uwag, w związku
czym Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  projektem uchwały  w
w/w sprawie.
 W  wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 13 głosujących radnych,
Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  109/XVIII/20  zmieniającą
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grajewo na lata 2020-2033.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 6 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która  przedstawiła
zebranym  propozycje  zmian  w  budżecie  gminy  na  2020  rok  polegające  na
zwiększeniu dochodów o kwotę w wysokości 316.060,00 złotych i zmniejszeniu
dochodów  o  kwotę  10.886,00  złotych  oraz  zwiększeniu  wydatków  o  kwotę
336.060,00 złotych i zmniejszeniu wydatków o kwotę w wysokości 30.886,00
złotych.

W otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego,  przy  13  głosujących  radnych,  Rada  Gminy
jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 110/XVIII/20 w sprawie zmian w budżecie
gminy Grajewo na 2020 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 7 .

W punkcie „Wolne wnioski” głos zabrali:
- radna Wudarczyk B. w imieniu mieszkańców wsi Koty-Rybno zwróciła się z
problemem, z którym borykają się rolnicy – chodzi o dojazd do ich pól. Czy jest
możliwość realizacji zadania przed akcją sianokosów?.
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- radna Danowska E. w imieniu mieszkańców wsi Grozimy podziękowała panu
Wójtowi za wykonanie chodnika we wsi  z prośbą o zrobienie dalej. 

Do zgłoszonych kwestii ustosunkował się pan Wójt jak niżej:
- temat dojazdu do pól jest tematem ciągnącym się od kilku lat, jest to sprawa
problematyczna.  W  tym  obszarze,  blisko  granicy  gminy  Rajgród  w  latach
70-tych przeprowadzane były melioracje. Do niektórych użytków nie było 

wyznaczonych  dróg.  W obecnej  sytuacji  nie  ma  możliwości  dojazdu  do pól
/rozwój  transportu/.Gmina  ma  ograniczony  wpływ,  aby  cokolwiek  zrobić.
Właściciele użytków nie zgadzają się na sprzedaż ziemi. Te sprawy prowadzone
są przez Wody Polskie. Jeśli któryś z właścicieli chciałby sprzedać, wówczas
gmina by odkupiła.
- pani Wudarczyk B. stwierdziła,  że  myślała, iż są to sprawy spółki wodnej.
Podziękowała za wyjaśnienie.
- gmina ma na uwadze i w planie położenie dalej chodnika we wsi Grozimy.
Problemem jaki się ciągle obserwuje to to, że ludzie nie szanują pracy innych i o
te chodniki nie dbają, często je zaniedbując. Ponoszone przez gminę koszty są
duże, pracuje przy nich ekipa 6-7 osobowa z Gminnego Zakładu Komunalnego
w Wierzbowie.
-  poinformował,  że  od  pewnego  czasu  pan  Sekretarz  jest  na  leczeniu.
Zatrudniony był na 1/8 etatu jako Zastępca Wójta. W zaistniałej sytuacji Wójt
nie  ma  żadnego  zastępcy,  a  obecność  jego  jest  konieczna.  W  związku  z
powyższym, po uzgodnieniach z panem Sekretarzem, od poniedziałku spośród
pracowników Urzędu Gminy powołany zostanie Zastępca Wójta.
- przypomniał, że w dniu 28 czerwca b.r. odbędą się wybory na Prezydenta RP ,
koordynatorem wyborów w naszym Urzędzie będzie pani Rutkowska Alicja.
- Urząd Gminy funkcjonuje w reżimie sanitarnym,
-  w  chwili  obecnej  obroty  gotówkowe  są  wstrzymane,  ale  od  poniedziałku
czynna będzie już kasa w Urzędzie Gminy,
-  w  najbliższy  poniedziałek  odbędzie  się  przetarg  na  folię  rolniczą.
Dofinansowanie do 1 tony wyniesie do 500 złotych. Po przetargu okaże się jaką
faktycznie kwotę trzeba przeznaczyć. 
 

Na sesję przybył radny Wiśniewski Karol.

- z programu „GAZ-SYSTEM dla edukacji” gmina otrzymała darowiznę tj. 12
zestawów  komputerów,  które  rozdysponowane  zostały  do  szkół  na  terenie
gminy Grajewo,
-  w  związku  z  planowaną  budową  gazociągu  trwają  uzgodnienia  dotyczące
przebiegu zjazdów z dróg.  Po jego wybudowaniu będą niemałe dochody dla
naszej gminy.
- od drogi krajowej Popowo w kierunku wsi Wierzbowo trwają prace związane z
budową farmy wiatrowej,
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-  w  Urzędzie  Gminy  przeprowadzana  jest  kontrola  z  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Białymstoku, 
-  w  najbliższym  czasie  uruchomiony  zostanie  przystanek  dla  wszystkich
autobusów relacji Grajewo -Białystok w miejscowości Ruda.

Ad . 8 .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim za udział w posiedzeniu zamykając XVIII nadzwyczajną sesję Rady
Gminy Grajewo.

                               
                                 Na tym protokół zakończono.

 Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady
 
 Ewa Okulska                                                                    Jan Dąbrowski
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